



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT JABATAN
PERIKANAN MALAYSIA
BERITA PERIKANAN HARI INI**

7 Disember 2021
2 Jamadilawal 1443H

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	• 'Air pasang kali ni luar biasa'
Berita Harian	• Rakyat Terengganu beralih kepada 'ikan kotak'
Harian Metro	•
Kosmo !	•
Sinar Harian	• Tiba musim tengkujuh 'ikan kotak' jadi pilihan
The Star	•
New Straits Time	• Happy to eat boxed fish during moonsoon
Nanyang Siang Pau	•
Malaysia Gazette	•
Harakah	•
Malaysiakini	•
Bernama	•
Borneo Post (Kuching)	•
Guan Ming Daily	•
Sabah Media	•

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA	✓	KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI Sabah Media		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		31	7/12/2021



PARA peniaga tetap menjalankan perniagaan mereka ketika air pasang besar di tempat letak kenderaan di Kampung Pendas Laut, Gelang Patah, Iskandar Puteri, Johor. - UTUSAN/RAJA JAAFAR ALI

AM M/S 31 7/12/2021

Nelayan terjejas, tiada pelanggan beli hasil laut

'Air pasang kali ini luar biasa'

Oleh RAJA JAAFAR ALI
utusannews@mediamula.com.my

ISKANDAR PUTERI: Fenomena air pasang besar yang melanda beberapa lokasi di sekitar negeri ini turut berlaku di Kampung Pendas Laut, Gelang Patah di sini yang dinaiki air setinggi 0.8 meter.

Tinjauan *Utusan Malaysia* di kampung berkenaan mendapati, fenomena tersebut bermula

sejak pukul 11 pagi semalam sebelum air mulai surut sekitar tengah hari.

Menurut seorang penduduk, Herman Azman, 35, meskipun sudah biasa dengan fenomena itu, namun kali ini air pasang didapati amat tinggi kerana turut melimpah ke jalan raya berhampiran.

"Sejak saya tinggal di sini sembilan tahun lalu ini kali pertama air laut melimpah sehing-

ga ke jalan raya.

"Sebelum ini sudah beberapa kali air pasang besar berlaku tetapi kali ini agak luar biasa sedikit," katanya di sini, hari ini.

Kata Herman, berikutan fenomena itu, pendapatan para nelayan yang menjual hasil laut sedikit terjejas kerana ada jalan yang tidak boleh dilalui orang ramai yang mahu membeli ikan dan barangan segar lain.

"Nelayan juga tidak berani turun ke laut ketika air pasang besar dan hanya turun ketika air mulai surut," katanya.

Sementara itu, tinjauan juga mendapati, golongan kanak-kanak antara yang paling gembira bermain air sambil diawasi oleh orang dewasa di kampung tersebut. Beberapa buah kereta yang diletakkan di tempat letak kenderaan turut ditenggelami air.

JENIS AKHBAR

JENIS AKHBAR					MUKA SURAT	TARIKH		
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO I		THE STAR				
BERITA HARIAN	✓	SINAR HARIAN		THE SUN				
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL	PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL			
					5	7/12/2021		

BH 4/5 7/12/2021

Rakyat Terengganu beralih kepada 'ikan kotak'

Kuala Terengganu: Rakyat Terengganu yang sudah biasa memilih ikan segar sebagai sumber protein utama, terpaksa beralih kepada 'ikan kotak' setiap kali tiba musim tengkujuh.

Ikan kotak adalah istilah sering diguna rakyat Terengganu merujuk produk ikan sejuk beku, sama ada hasil tangkapan nelayan tempatan atau diimport.

Suri rumah, Shidah Abu Bakar, 51, berkata meskipun produk ikan kotak tidak 'manis dan berjus' seperti ikan segar, ia pilihan terbaik untuk dihidangkan kepada keluarga waktu tengkujuh atau ketika kenaikan mendadak harga hasil laut itu di pasaran.

"Sudah humrah setiap kali musim tengkujuh, ramai nelayan tidak berani ke laut kerana ombak besar dan sangat berbahaya, me-

nyebabkan harga ikan segar meningkat berbanding hari biasa.

"Kalau orang zaman dulu, mereka makan ikan kering atau ikan masin ketika tengkujuh. "Namun kecanggihan teknologi ketika ini membolehkan kita menikmati ikan sejuk beku.

"Bagi saya ia lebih baik kerana kandungan nutrisi masih tinggi walaupun tidak setanding ikan segar," katanya.

Seorang lagi suri rumah, Khadijah Ahmad, 49, berkata makan ikan kotak ketika tengkujuh tidak menjadi masalah bagi keluarganya kerana anak tiada masalah alergi atau kesihatan biarpun rasa ikan sejuk beku tidak se enak ikan segar.

Berlainan pula bagi pekerja pejabat, Rosmini Zakaria, 53, yang hanya membeli ikan kotak



Orang ramai memilih ikan sejuk beku sebagai sumber protein berikutan musim tengkujuh di Kuala Terengganu. (Foto BERNAMA)

apabila terdesak, terutama ketika anak mulai jemu makan ayam, telur, sardin dan daging sepanjang musim tengkujuh.

"Saya dan suami lebih suka

memancing di anak sungai berdekatan asalkan ia ikan segar, tapi ada kalanya anak mahu juga ikan laut seperti kembung dan selar.

"Maka terpaksa beli untuk penuh permintaan mereka. Sementara itu, Pengarah Kesihatan Terengganu, Datuk Dr Kasemani Embong, berkata pihaknya sentiasa memantau secara berkala kualiti ikan kotak yang dijual dan setakat ini tiada penggunaan asid borik dan formaldehid dikesan pada produk berkenaan di negeri ini.

"Ia tidak digunakan pada ikan kotak kerana sifat tindak balas kimia asid borik lebih berkesan dalam merencat pertumbuhan kulat serta yis.

"Ia kurang berkesan merencat pertumbuhan bakteria, malah proses sejuk beku sendiri satu teknik mampu memanjangkan jangka hayat ikan, daging tanpa perlu tambah bahan kimia lain sebagai pengawet," katanya.

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN	✓	THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI Sabah Media		
KATEGORI LIPUTAN :		POSITIF		NEGATIF		NEUTRAL	26	7/12/2021



SH m/s 26 7/12/2021

Tiba musim tengkujuh, 'ikan kotak' jadi pilihan

'Ikan kotak' istilah yang sering diguna rakyat Terengganu merujuk kepada produk ikan sejuk beku sama ada hasil tangkapan nelayan tempatan atau diimport

KUALA TERENGGANU

Rakyat Terengganu yang kebiasaannya memilih ikan segar sebagai sumber protein utama kini terpaksa beralih kepada 'ikan kotak' setiap kali tibanya musim tengkujuh.

'Ikan kotak' ialah istilah yang sering diguna oleh rakyat Terengganu merujuk kepada produk ikan sejuk beku sama ada hasil tangkapan nelayan tempatan atau yang diimport.

Suri rumah, Shidah Abu Bakar, 51, berkata, meskipun produk 'ikan kotak' tidak manis dan seakan ikan segar, namun ia adalah pilihan terbaik untuk dihidangkan kepada keluarga ketika musim tengkujuh atau ketika berlaku kenaikan mendadak harga ikan di pasaran tempatan.

"Sudah lamanya setiap kali musim tengkujuh, ramai nelayan



'Ikan kotak' adalah istilah yang sering diguna oleh rakyat Terengganu merujuk kepada produk ikan sejuk beku sama ada hasil tangkapan nelayan tempatan atau yang diimport.

tidak berani turun ke laut kerana ombak besar dan sangat berbahaya. Senario ini menyebabkan harga ikan segar meningkat berbanding hari-hari biasa.

"Kalau orang zaman dahulu, mereka makan ikan kering atau ikan masin ketika musim tengkujuh, namun kecanggihan teknologi ketika ini, membolehkan kita menikmati ikan sejuk beku. Bagi saya ia lebih baik kerana

kandungan nutrisinya masih tinggi walaupun tidak setanding ikan segar," katanya di sini.

Seorang lagi suri rumah, Khadijah Ahmad, 49, menjelaskan, makan ikan kotak bagi keluarganya tidak menjadi masalah ketika musim tengkujuh kerana anak-anaknya tidak mempunyai sebarang masalah alergi atau kesihatan biarpun rasa ikan sejuk beku tidak seakan ikan segar.

"Ukur baju di badan sendiri... tengok poket sendiri. Bagi saya, perlu bijak membuat pilihan dengan pelbagai pertimbangan antaranya khasiat makanan dan harga yang sesuai dengan kemampuan. Lagipun kalau beli di pasar basah, peniaga jujur beritahu mana satu ikan segar dan ikan kotak kepada pelanggan," katanya.

Berlainan pula bagi pekerja am pejabat Rosmini Zakaria, 53, yang berpendapat bahawa beliau hanya akan membeli ikan kotak apabila keadaan terdesak terutama ketika anak-anaknya mulai jemu memakan lauk ayam, telur, sardin dan daging sepanjang musim tengkujuh.

"Saya dan suami lebih suka pergi memancing di anak sungai berdekatan asalkan ia ikan segar tapi ada kalanya anak mahu juga ikan laut seperti kembung dan selar. Maka, terpaksaiah beli untuk penuhi permintaan mereka.

"Kalau boleh memang kami elak beli ikan kotak kerana risau

penggunaan bahan kimia bagi mengekalkan kesegaran ikan yang dikhuatiri mempunyai kesan buruk terhadap kesihatan untuk jangka masa panjang," katanya.

Sementara itu, Pengarah Kesihatan Negeri Terengganu, Datuk Dr Kasemani Embong berkata, pinaknya sentiasa memantau kualiti ikan kotak yang dijual di pasaran secara berkala dan setakat ini tiada penggunaan asid borik dan formaldehid di-kesan pada produk berkenaan di negeri ini.

"Ia tidak digunakan pada ikan kotak. Ini kerana sifat tindak balas kimia asid borik lebih berkesan dalam merencat pertumbuhan kulat serta yis, namun kurang berkesan dalam merencat pertumbuhan bakteria.

"Malah, proses sejuk beku itu sendiri adalah satu teknik yang mampu memanjangkan jangka hayat ikan dan daging tanpa perlu menambah bahan kimia lain sebagai pengawet," katanya.

Bernama

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES	✓	THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		13	7/12/2021

NST M/S 13 7/12/2021

Happy to eat boxed fish during monsoon

KUALA TERENGGANU: When the monsoon sets in, fish-loving Terengganu folk often switch to boxed fish, which is the local term for frozen fish either caught locally or imported.

Housewife Shidah Abu Bakar, 51, said although boxed fish was not as “sweet and juicy” as fresh ones, it was the best choice during the monsoon or whenever there was a sharp increase in price.

“During the monsoon, fishermen dare not go out to sea because the big waves are dangerous. This causes the price of fish to increase.

“In the old days during the monsoon, we ate dried or salted fish, but technology now allows us to enjoy frozen fish.

“For me, it is better because the nutrients are still high although they’re not comparable to fresh fish.”

For Khadijah Ahmad, 49, there is nothing wrong with eating boxed fish during the monsoon because her family does not have allergies or health issues, even though frozen fish does not taste as good as fresh fish.

“Only buy what you can afford. For me, it is necessary to consider nutrition and price.

“After all, honest traders will tell us which fish is fresh and which one is boxed to help us decide before buying,” she said.

Rosmini Zakaria, 53, buys boxed fish only when the family, especially the children, were tired of eating chicken, eggs, tinned sardines or meat during the monsoon.



Traders at a Terengganu market showing packets of frozen fish on Sunday. BERNAMA PIC

“My husband and I prefer to go fishing in a nearby creek to get fresh fish, but sometimes, the children also want sea fish, such as *kembung* and *selar*.

“We avoid boxed fish whenever possible because we are worried about the use of preservatives, which may affect our health.”

Terengganu Health director Datuk Dr Kasemani Embong said her department monitored boxed fish and had not detected any use of boric acid or formaldehyde to preserve the fish.

“Freezing can extend the shelf life of fish and meat, without the need for chemical preservatives.” **Bernama**